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Jaunogres vidusskolā mainīsies vadība

 Jaunogres vidusskolas direktore 
Ludmila Sokolova nolēmusi pārtraukt 
darba attiecības ar pašvaldību ar šā 
gada 1. augustu.
 Iestāžu vadītājus amatā ieceļ un no 

amata atbrīvo ar pašvaldības domes 
lēmumu, tāpēc jautājums par L. So-
kolovas atbrīvošanu no Jaunogres 
vidusskolas direktores un arī Ogres 
novada izglītības iestāžu vadītāju 
konsultatīvās komisijas locekļa amata 
tika izskatīts pašvaldības domes sēdē 
16. jūnijā.
 Dome, izskatot L. Sokolovas iesnie-
gumu, nolēma atbrīvot viņu no Jaun-
ogres vidusskolas direktores amata 
ar šā gada 1. augustu (pēdējā darba 
diena), izbeidzot darba tiesiskās at-
tiecības saskaņā ar Darba likuma 
100. panta pirmo daļu – darbinieka 
uzteikums.
 Pēc domes lēmuma pieņemšanas 

pašvaldība izsludināja konkursu, līdz 
sludinājumā norādītajam termiņam – 
30. jūnijam – uz Jaunogres vidussko-
las direktora amatu pieteicās 2 pre-
tendenti. Jaunogres vidusskolas jau-
nā direktora iecelšana amatā pare-
dzēta pašvaldības domes kārtējā sē-
dē 14. jūlijā.
 L. Sokolova Jaunogres vidusskolu 
vada kopš 1991. gada, tagad nolē-
musi doties pelnītā atpūtā.
 Par pašaizliedzīgu darbu izglītības 
jomā un sabiedrības integrācijas vei-
cināšanā 2003. gadā L. Sokolova 
apbalvota ar V šķiras Triju Zvaigžņu 
ordeni.

Nikolajs Sapožņikovs

97 gadu jubilejā
Domiceļu Lausku

95 gadu jubilejā
Leonoru Binderi

94 gadu jubilejā
Ausmu Kalniņu
Irmu Rudzīti

93 gadu jubilejā
Feliciju Orenišu

92 gadu jubilejā
Oļģertu Māliņu
Mariju Iļjinu

91 gada jubilejā
Mariju Brūveri
Vairu Osi
Ilgu Skaidrīti Vītoliņu
Ēriku Kalniņu
Amāliju Mesteri

90 gadu jubilejā
Tatjanu Miķelsoni
Genovefu Stankeviču
Mariju Smurovu
Mirdzu Skuju
Metu Bisenieci
Mariju Puļajevu
Ligitu Zariņu

85 gadu jubilejā
Ivanu Stepanovu
Annu Ozoliņu
Valentīnu Miglāni
Annu Kaulakalni

80 gadu jubilejā
Teklu Ieviņu
Ritu Krilovsku
Juri Ivaru Neimani
Vizmu Kaksi
Gunāru Zemīti
Raisu Litvinovu
Jadvigu Darbinieci
Tamāru Samarinu
Ainu Birniku

SVEICAM JŪLIJA JUBILĀRUS!

Leonoru Atslēdziņu
Mariju Kirdjajkinu
Jevgeņiju Puriņu
Ivaru Otomāru Celmiņu
Jāni Kindzuli
Kārli Apsīti
Staņislavu Slišāni
Anatoliju Podberezskiju
Annu Rugaini
Imantu Spotu
Jāni Tribocki
Leonu Zviedri
Antoņinu Aļeksejevu
Silviju Grozu
Zinaidu Ezerkalni
Sofiju Kaminsku
Matildi Prockāni
Ainu Zigrīdu Avotnieci
Mariju Brišku
Aiju Ramati
Margaritu Alinshinu
Dzirdu Birutu Liepu
Ļubovu Pahomenko
Veroniku Černogorcevu
Jāzepu Plociņu

Ogres novada pašvaldība sirsnīgi sveic

Laika periodā no 10. jūnija līdz 30. jūnijam
 Ogres novadā reģistrēti 20 jaundzimušie, 

t.sk. meitenes un  zēni.11 9
Ogres novada pašvaldība sirsnīgi sveic jaundzimušo bērniņu vecākus!

Atjaunotas meliorācijas sistēmas Ciemupē

 Ir pabeigta Ogresgala pagasta Cie-
mupes ciema meliorācijas sistēmu 
atjaunošanas 1. kārta, kas daļai Cie-
mupes iedzīvotāju ļaus bez plūdu 
riskiem aizvadīt pavasara palus un 
rudens plūdus.
 Projekta “Pašvaldības nozīmes 
koplietošanas meliorācijas sistēmu 
atjaunošanu Ogres novada Ogres-
gala pagasta Ciemupes ciema lauk-
saimniecības zemēs” ietvaros ir pa-
veikti šādi darbi: iztīrīti 1200 metri 
ūdensnotekas; atjaunotas divas ceļa 
caurtekas un 22 drenu iztekas; ie-
rīkots videi draudzīgs sedimentācijas 
baseins jeb ūdensnotekas padziļinā-
jums un paplašinājums, kur nosēsties 

saskalotajām smiltīm.
 Ogres novada pašvaldības melio-
rācijas inženiere Liene Zīliņa atzīst, 
ka projekta pirmās kārtas realizācija 
ļaus sekmīgāk realizēt otro kārtu, jo 1. 
kārtas ietvaros tika atbrīvotas piesē-
rējušas drenu iztekas, novākts apau-
gums un saneši pašvaldības nozīmes 
koplietošanas ūdensnotekās, savu-
kārt 2. kārtā plānots izbūvēt centrālos 
kolektorus ielu sarkanajās līnijās, 
paredzot ierīkot uztvērējakas un skat-
akas, kas dos iespēju iedzīvotājiem 
izveidot lokālās sava īpašuma nosu-
sināšanas sistēmas ar pieslēgumu 
centrālajam tīklam.
  Vēsturiski Ciemupes ciems ir vei-
dojies lauksaimniecības zemju terito-
rijā, kuras pagājuša gadsimta septiņ-
desmitajos – astoņdesmitajos gados 
tika meliorētas. Notiekot intensīvai 
zemes apbūvei, drenu kolektori lielā-
koties tika sabojāti, iznīcināti, labā-
kajā gadījumā – fragmentāri atjaunoti 
vai pārcelti. Ņemot vērā to, ka daudzi 
teritoriju īpašnieki nebija parūpējušies 
par pienācīgu meliorācijas sistēmu 
ekspluatāciju un uzturēšanu, teritori-
jas applūšana ir neizbēgama, par ko 

liecina paaugstinātais gruntsūdens 
līmenis gan vasaras, gan ziemas se-
zonās.
 Jānis Biezais no būvuzņēmuma PS 
“Latvijas lauku meliorācija” iesaka 
iedzīvotājiem tomēr laicīgi domāt par 
meliorācijas sistēmu sakārtošanu, 
nevis tad, kad ūdens jau smeļas iekš-
pagalmā. Vispateicīgais laiks, lai tīrītu 
grāvjus un veiktu meliorācijas sistēmu 
remontdarbus esot vasaras maz-
ūdens periods.
 Jau vēstīts, ka 2015. gada oktobrī 
Lauku atbalsta dienests apstiprināja 
Ogres novada pašvaldības konkur-
sam iesniegto projektu “Koplietoša-
nas meliorācijas sistēmu atjaunošana 
Ogres novada Ogresgala Ciemupes 
ciema lauksaimniecības zemēs”, pie-
šķirot 90% līdzfinansējumu būvniecī-
bas izmaksām, savukārt Ogres no-
vada pašvaldībai jānodrošina 10% 
līdzfinansējums un pievienotās vērtī-
bas nodoklis meliorācijas darbiem, 
kas projektā nav attiecināmās izmak-
sas.
 Būvdarbus veica PS “Latvijas lauku 
meliorācija” par līguma summu EUR 
26 342,01 bez PVN. 

Publiskās apspriešanas rezultātu 
apkopojums par 

Amatnieku ielas pārbūvi Ogrē
 Pamatojoties uz Ogres novada pašvaldības 2013.gada 24. oktobrī saistošo 
noteikumu Nr. 49/2013 “Par apstādījumu apsaimniekošanu Ogres novadā” 20. 
punktu, laika posmā no 07.06.2016. līdz 21.06.2016. notika publiskā 
apspriešana par plānoto 64 kokaugu nociršanu projekta realizācijas ietvaros 
saistībā ar Amatnieku ielas pārbūvi Ogres pilsētā. 
 Publiskās apspriešanas laikā elektroniskajā pastā tika saņemti pieci 
iesniegumi, kuros  izteikts atbalsts plānotajam pārbūves projektam. Iebildumi 
pret paredzēto darbību netika saņemti.
 Divos iesniegumos tika izteikts lūgums saglabāt Parasto priedi (diametrs 48 
cm) pie Amatnieku ielas Nr. 27. 
 Ņemot vērā publiskās apspriešanas rezultātus un to, ka ir iespējams saglabāt 
minēto Parasto priedi pie īpašuma Amatnieku ielā Nr. 27, projekta realizācijas 
ietvaros tiks nocirsti 63 kokaugi. 

Iveta Štāle, pašvaldības vides speciālste

OGRES INVALĪDU 
BIEDRĪBĀ

 18. jūlijā plkst. 10.00 
rīkojam 

SPORTA SVĒTKUS 
Ogres stadionā. 

Aicinām pieteikties biedrībā un 
piedalīties.

Valde

INFORMĒ “OGRES AUTOBUSS”
 Pamatojoties  uz  Sabiedriskā  transporta  padomes  lēmumu, ar 2016.gada  
1. jūliju noteiktas izmaiņas maršrutā Nr. 7788 Rīga – Ogre (MRS).
 Autobusi kursē darba dienās: 
 no  Ogres  MRS uz Rīgu – 6.30, 7.30, 12.20, 13.30; 
 no Rīgas starptautiskās autoostas uz Ogri (MRS) – 7.45, 8.45, 13:30, 15.15.

Administrācija

INFORMĒ OGRES CENTRĀLĀ 
BIBLIOTĒKA

 Vasara periodā līdz 31. augustam Ogres Centrālās bibliotēkas (OCB) 
Pieaugušo apkalpošanas nodaļa atvērta darba dienās no plkst. 11.00 līdz 
18.00, Bērnu literatūras nodaļa – no 10.00 līdz 18.00.
 Sestdienās, svētdienās bibliotēka slēgta. 
 Mēneša pēdējā ceturtdienā –  SPODRĪBAS DIENĀ – lasītājus neapkal-
pojam.

OCB administrācija

Uzsākti daudzdzīvokļu namu iekšpagalmu remonti
 Ogrē pagājušajā nedēļā tika uzsāk-
ti vairāku daudzdzīvokļu dzīvojamo 
māju iekšpagalmu remontdarbi. 

 Ogres novada pašvaldība, aģentū-
ra “Ogres namsaimnieks” un vairāku 
daudzdzīvokļu namu iedzīvotāji ir vie-
nojušies par sadarbību māju pagalmu 
remontu veikšanā.
 Gadu no gada Ogrē allaž diskutēts 
par šo daudzdzīvokļu namu teritoriju 
kritisko stāvokli. Dziļās bedres ne tikai 
apgrūtina autotransporta kustību, bet 
arī kājāmgājēju un velobraucēju pār-
vietošanos. 
 Līdz pilsētas svētkiem, kas šogad 
notiks 5. un 6. augustā plānots veikt 
12 iekšpagalmu remontdarbus – Māl-
kalnes prospektā 11, 18, 33, 19, 22, 
27, Rīgas ielā 6, Tīnūžu ielā 10, Zilo-

kalnu prospektā 16, 
Vidus prospektā 16a, 
Bērzu alejā 8a, Lapu 
ielā 8.
 Mālkalnes pros-
pektā 11, 19, 33 un 
Lapu ielā 8 paredzēta 
asfalta seguma atjau-
nošana, Mālkalnes 
prospektā 18, 27 tiks 
ieklāts jauns bruģak-
mens pie ieejām kāp-
ņutelpās. Bērzu alejā 
8a ieklās jaunu bruģ-
akmeni, Mālkalnes 
prospektā 22, Rīgas 
ielā 6 un Tīnūžu ielā 10 tiks paplaši-
nātas autostāvvietas, Vidus prospek-
tā 16a paredzēta ielas rekonstrukcija, 
savukārt Zilo kalnu prospektā 16 tiks 

nomainīts gājēju trotuārs. 
 Iekšpagalmu remontdarbiem paš-
valdība atvēlējusi 90 000 eiro lielu 
līdzfinansējumu.

Turpinās ietvju sakārtošana pilsētā
 Jau vestīts, ka šajā gadā Ogres novada pašvaldība 
atvēlējusi 350 000 EUR lielu finansējumu ietvju un veloceliņu 
atjaunošanai un izbūvei Ogrē. Vairākās vietās pilsētā ietves 
jau ir renovētas, nupat pabeigta ietves izbūve Miera ielā un 
pagājušajā nedēļā uzsākta vēl divu ietvju renovācija – 
Vidzemes ielā un Vidus prospektā.
 Vidzemes iela posmā no autoceļa A6 (Rīga-Daugavpils) 
līdz Jaunajai gatvei veco, sabrukušo plākšņu vietā 300 m 
garā posmā tiks ieklāts bruģis.
 Arī Vidus prospektā – 396 m garajā posmā no Zilokalnu 
līdz Saules prospektam trotuārs tiks nobruģēts.
 Tiks sakārtota arī iebrauktuve gar Grīvas prospektu 4 uz 
tirgu. 
 Darbus šajā ietvju renovācijas kārtā plānots pabeigt līdz 5. 
augustam. 

Sintija Lukša

 Riteņbraukšanas nodarbības Ogrē
 Trešdienās plkst.19.00 ikviens, kuram patīk riteņbraukšana un vēlas aktīvi un 
vērtīgi izbaudīt savu brīvo laiku, aicināts tikties Zilo kalnu pakājē uz regulārām 
riteņbraukšanas nodarbībām.
 Nodarbības norisināsies katru trešdienu un ir bezmaksas. Svaigā gaisā 
izbaudīsim Ogres burvīgo gaisu. Līdzi jāņem velosipēds un ķivere (ievērojot 
drošību).
 Riteņbraukšana līdzīgi kā skriešana vai soļošana ir lieliska aktivitāte, vienlaicīgi 
gan trenējot savu ķermeni, gan pavadot laiku ārā, svaigā gaisā. Un riteņbraukšana 
var būt arī lielisks veids, kā nomest svaru! 
 Var šķist, ka, braucot ar riteni, darbojas tikai kāju muskuļi, taču tā tomēr nav. 
Braucot ar riteni, veiksmīgi darbojas ne tikai kāju muskuļi, bet arī stiprināta un 
trenēta augšējā ķermeņa daļa.
 Vēl viens svarīgs un lielisks iemesls, kādēļ izmēģināt riteņbraukšanu, ir enerģijas 
līmeņa palielināšanās. Zinātnieki ir pierādījuši, ka velobraukšana atbrīvo dopa-
mīnu un dod cilvēkam līdz pat 20 procentiem vairāk enerģijas, kas ne tikai var 
palielināt koncentrēšanās spējas, bet arī ievērojami samazināt nogurumu un sliktu 
omu.
 Nodarbību ilgums ~ 1 stunda.

Kristaps Dvēselītis, veselības veicināšanas konsultants

 Ogres novada sporta centra pasākumi JŪLIJĀ
05.07. plkst. 12.00 LFF Vidzemes reģiona jaunatnes čem-
pionāts futbolā U-16 – Ogres SC-JDFS Alberts, OVĢ 
stadionā
07.07. plkst. 19.00 “Veselības apļi” 2016 – 8. kārta, ONSC 
stadionā
14.07. plkst. 18.00 Pludmales volejbola turnīrs “OGRE 
2016”, ONSC stadionā
14.07. plkst. 19.00 “Veselības apļi” 2016 – 9.kārta, ONSC stadionā
18.07. plkst. 10.00 Sporta spēles 2016 (rīko Ogres invalīdu biedrība), ONSC sta-
dionā 
24.07. plkst. 15.00 Komanda.lv 1.līgas čempionāts futbolā – FK OGRE – Rēzeknes 
FA/BJSS, ONSC stadionā
28.07. plkst. 18.00 Pludmales volejbola turnīrs “OGRE 2016”, ONSC stadionā
28.07. plkst. 19.00 “Veselības apļi” 2016 – 10.kārta, ONSC stadionā 
29.07. plkst. 9.00 Latvijas Čempionāts vieglatlētikā, ONSC stadionā  
30.07. plkst. 9.00 Latvijas Čempionāts vieglatlētikā, ONSC stadionā

• ONSC stadions – Ogres novada sporta centra stadions Ogrē, Skolas ielā 21
• OVĢ stadions – Ogres Valsts ģimnāzijas stadions Ogrē, Meža prospektā 14
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 Maija beigās Rīgas 
Tehniskās universitā-
tes (RTU) telpās Arhi-
tektūras un pilsētbūv-
niecības arhitektu 
profesionālo studiju 
studenti prezentēja 
Ogres novada paš-
valdības vadībai un 
speciālistiem savu 
redzējumu par vairā-
ku Ogres pilsētai no-
zīmīgu objektu attīstī-
bu. 
 Šā gada 23. febru-
ārī RTU studenti bija 
ieradušies Ogrē, lai 
iepazītos ar vairākiem 
objektiem. Viņi tikās 
arī ar Ogres novada 
pašvaldības vadību 
un Attīstības depar-
tamenta Būvvaldes 
speciālistiem, lai pre-
cizētu darba mērķus 
un uzdevumus, kā arī 
sagaidāmos darba re-
zultātus.
 Trīs mēnešu laikā 
studentiem bija jāiz-
strādā savi Ogres pilsētvides centrā-
lās Ainavas daļas attīstības vīzijas 
priekšlikumi, kuru pamatā bija Ogres 
novada pašvaldības sagatavotais 
darba uzdevums. Kā viens no darba 
uzdevumiem bija kultūrvēsturiskās 
ēkas “Pie zelta liepas” un Ogres 
kultūras centra vienotas ainavu telpas 
koncepcijas izstrāde, pamatojoties uz 
mūsdienu pilsētvides attīstības 
tendencēm, latvju rakstu enerģētisko 
nozīmi, pielietojot zaļos risinājumus 
lietus ūdens savākšanā un novadī-
šanā. Otrs no uzdevumiem bija Māl-
kanes prospekta un Skolas ielas ie-
spējamā automašīnu un gājēju tuneļa 
izbūves risinājumu priekšlikumi.  
 Savas idejas prezentēja 11 RTU 
studentu grupas. 
 Austra Kaķeševa, Ritvars Kras-
tiņš un Rūdis Rubenis savā darbā 

par iedvesmas avotu ņēmuši teiku par 
Ogri, tā nosaukuma izcelšanos – lat-
viskais burts O ņemts par galveno 
simbolu publiskās zonas izveidei pil-
sētas centrā. Šis elements tiktu vei-
dots kā pergola koka konstrukcijās, 
iekļaujot dažādus latviešu etnogrā-
fiskos rakstus. (1. att.) Tā aptvertu 
visu Brīvības ielas kultūras telpas 
centru. Pergolā tiktu iestrādātas lielā-
kas, pamanāmas četras latviešu 
zīmes – Auseklis, Jumis, Zalktis un 
Dārziņš (1. att.).               
 Staņislavs Kurjāns, Valērija Oku-
ņeva un Līva Ludviga savā Ogres 
centra redzējumā piedāvā dizaina 
strūklakas, oriģinālas velo novietnes, 

pārdomātus gājēju un velo braucēju 
celiņus, speciālu mīkstu segumu bēr-
niem, pazemes autostāvvietas (2. 
att.) Lietus ūdens novadīšanas risi-
nājumi veido Ogres upes līkumojumu. 
Saieta laukuma attīstības priekšli-
kumi kalpotu dažādu svētku svinēša-
nai. Interesantajos apgaismojuma 
elementos jaunieši iekļāvuši latviešu 
etnogrāfiskos rakstus. (2.2.att)
 Vigo Kronbergs, Sidhards Jānis 
Liberts un Egīls Markuss savā 
darbā risina autostāvvietu izveidi, 
piedāvājot pazemes autosstāvvietu 
(3.att.). Kultūras centra lielo priekš-
laukumu jaunieši redz kā multifunk-
cionālu rekreācijas zonu, plašās kāp-
nes kalpotu kā tribīnes jeb soliņi (3.1. 
att). Teritoriju pie kafejnīcas “Pie zelta 
liepas” jaunieši atvēlējuši lielam ba-
seinam, kurā varētu vasarā bradāt, 
ziemā slidot. Bērnu laukumu viņi 

piedāvā izvietot teritorijā aiz 
Ogres Kultūras centra.
 Kristai Beļauniecei un Lī-
gai Ganiņai ir ideja izveidot 
Liepu laukumu, kas tiktu sa-
saistīts ar ēku “Pie Zelta lie-
pas”, liepu stādījumiem pie-
guļošajā teritorijā. Liepu lau-
kums kalpotu par vietu, kur ik 
nedēļu norisinātos tirdziņi. 
Tajā būtu multifunkcionāla es-
trāde, kas veidota kā amfite-
ātris (4. att.), strūklaka un vēl 
dažādi elementi. Pašā ēkā 

tiktu izvietota maza kafejnīca, velo 
nomas punkts, autostāvvietas vietā 
ierīkota plaša āra terase. (4.att)
 Rasa Grāvīte, Sandis Radziņš un 
Deniss Maruhļenko pilsētas centrā 

esošos objektus vēlētos savienot 
ar oriģinālu celiņu. Tas savienotu 
Māras Līkloču mežu (brīvdabas 
mākslas telpu), Vasaras saulstāvju 
laukumu, bērnu laukumu “Meteņi”, 
saieta laukumu, strūklaku un Kul-
tūras centra laukumu “Ziemas 
saulstāvji”. (5.att)
 Laura Kozule un Oksana Ribu-
le pilsētas centra labiekārtojuma 
koncepcijas pamatā piedāvā mū-
žīgo kalendāru, kurā katru sadaļu 
veido latviešu tautas gadskārtu 

svētki. Katrā no kalendāra 
laika rituma atskaites punk-
tiem ir paredzēts kāds lab-
iekārtots objekts, piemēram, 
pulkstenis, ugunskura vieta, 
brīvdabas estrādes vieta u.c. 
(6.att.) Tika izvērtēti arī ska-
ņu izolējoši risinājumi saistī-
bā ar tuvumā esošo dzelz-
ceļu. 

Skvēra “Pie zelta liepas” 
labiekārtošanā iesaistās RTU studenti

Turpinājums 3. lpp.

 Pirms Līgo svētkiem Ogres nova-
da pašvaldības domes priekšsēdētājs 
Artūrs Mangulis kopā ar pašvaldības 
izpilddirektoru Pēteri Dimantu un sa-
biedrisko attiecību nodaļas vadītāju 
Nikolaju Sapožņikovu piedalījās 
Starptautiskās nedēļas pasākumos 
Bolnesā, Ogres novada sadraudzī-
bas pašvaldībā Zviedrijā.
 Līdztekus galvenajam pasāku-
mam – semināram par integrācijas un 
iekļaušanas tēmu, Starptautiskās 
nedēļas dalībniekiem bija iespēja ie-
pazīties ar Bolnesas pašvaldības 
pieredzi atkritumu apsaimniekošanā 
un siltumenerģijas ražošanā, satik-
smes infrastruktūras uzlabošanā, kā 
arī kultūrvēsturiskā mantojuma sagla-
bāšanā.
 Seminārā par integrāciju un iekļau-
šanu dominēja jautājums par migran-
tu (arī bēgļu) integrāciju un iekļauša-
nu sabiedrībā. Savā pieredzē darbā 
ar bēgļiem un migrantiem dalījās 
Vācijas, Norvēģijas un Zviedrijas paš-
valdību pārstāvji. Kā prioritāro faktoru 
šo cilvēku integrācijai sabiedrībā visu 
valstu pārstāvji uzsvēra attiecīgās 
valsts valodas apguvi, jo valodas zi-
nāšanas rada priekšnoteikumu pro-
fesionālo zināšanu apguvei, kas, sa-
vukārt, sekmē iekļaušanos darba 
tirgū un vietējās sabiedrības dzīvē. 
Seminārā piedalījās arī bēgļu pār-
stāvji, kuri dalījās savā pieredzē, stās-
tīja par grūtībām, ko viņiem nācās 
pārvarēt, lai varētu integrēties mītnes 
valstī un vietējās pašvaldības sa-
biedrības dzīvē, un par sasniegu-
miem kā pierādījumu tam, ka viņi nav 
svešā zemē ieradušies, lai slaistītos, 
bet gan strādātu un būtu noderīgi 
valstij, kas devusi viņiem patvērumu. 
Un arī viņi uzsvēra, ka bez mītnes 
valsts valodas apguves integrēšanās 
sabiedrībā nav iespējama, ka iemā-
cīties šīs valsts valodu ir cieņas aplie-
cinājums tautai, kas viņiem, cilvēkiem 
no citām valstīm, atvērusi savas mā-
jas durvis. 
 “Ļoti vērtīgi bija tikties ar bēgļu 
pārstāvjiem un dzirdēt viņu veiksmes 
stāstus vai neveiksmīgas pieredzes 
piemērus saistībā ar integrēšanos un 
iekļaušanos vietējā sabiedrībā. 
Spilgts piemērs tam, ka attiecīgās 
valsts valodas apguve ir spēcīgs fak-
tors, lai varētu integrēties un iekļau-
ties sabiedrībā, ir arī latviete Rita, ku-
ru Bolnesas pašvaldība bija deleģē-
jusi pavadīt mūs Starptautiskās ne-
dēļas pasākumos. Pirms vairākiem 
gadiem apprecējusies ar zviedru un 
pārcēlusies uz dzīvi Bolnesā, Rita 
tagad māca zviedru valodu bēgļiem, 
kas Bolnesā ieradušies no dažādām 
valstīm, palīdz viņiem iepazīt zviedru 
sadzīvi, kultūru, vārdu sākot, palīdz 
viņiem integrēties sabiedrībā un 
iekļauties jaunajā dzīves vidē,” savos 
iespaidos dalās A. Mangulis.  
 Bolnesas pašvaldībā, apmeklējot 
kādu dārzniecību, iepazināmies ar 
lieliskiem piemēriem veiksmīgai dar-
ba un sadzīves iemaņu apgūšanai, šo 
procesu apvienojot ar zviedru valo-

Par integrāciju, atkritumu izmantošanu apkurei, 
tuneļiem un vēsturisko vērtību saglabāšanu jeb kā dzīvo zviedri

un ko varam no viņiem mācīties

das sadzīves kultūras iemaņu apguvi. 
 Ļoti vērtīga bija iespēja iepazīties 
ar atkritumu apsaimniekošanas orga-
nizēšanu Bolnesas pašvaldībā, t.sk. 
ar atkritumu šķirošanu un to izmanto-
šanu siltumenerģijas ražošanā pilsē-
tas katlu mājā. Bolnesas pašvaldības 
atkritumu apsaimniekošanas uzņē-
mums apkurei izmanto ne tikai savā 
pašvaldībā savāktos atkritumus (99% 
no kopējā apjoma!), bet pat iepērk tos 
no citām pašvaldībām. Būtiski, ka abi 
uzņēmumi – gan atkritumu apsaim-
niekošanas, gan siltumenerģijas ra-
žošanas – ir Bolnesas pašvaldības 
uzņēmumi.
 “Manuprāt, ar Bolnesas pieredzi 
atkritumu pārstrādāšanā un izmanto-
šanā siltumenerģijas ražošanai mūsu 
speciālistiem būtu lietderīgi iepazīties 
pamatīgāk. Rudenī Ogrē sāks darbo-
ties jaunā katlu māja, kurā kā kuri-
nāmais tiks izmantota šķelda. Bolne-
sā kā kurināmo izmanto atkritumus, 
sajaucot tos ar šķeldu. Tā ir ļoti vērtīga 
pieredze,” atzīst P. Dimants.
 Jāpiebilst, ka šāda apkures sistē-
ma, kurā kā kurināmo izmanto dedzi-
nāšanai piemērotus atkritumus (ne 
visu drīkst dedzināt!), Bolnesā nav ra-
dusies viena gada laikā. Tas ir pro-
cess vairāku gadu garumā, nemitīgi 
pilnveidojot, meklējot jaunus risināju-
mus, lai izveidotu maksimāli efektīvu 
un videi draudzīgi atkritumu apsaim-
niekošanas un siltumenerģijas  ražo-
šanas modeli. Un vēl jāpiebilst, ka 
Zviedrijā ļoti liela uzmanība tiek pie-
vērsta sadzīves atkritumu šķirošanai 
katrā mājsaimniecībā. 
 Arī Bolnesā dzelzceļš sadala pilsē-
tu divās daļās – gluži kā Ogrē. Pirms 
vairākiem gadiem, būdams Bolnesā, 
neredzēju nekā no tā, kas šajā pilsētā 
ir šobrīd, proti, ir izbūvēts tunelis auto-
transportam, tuneļi gājējiem un velosi-
pēdistiem. Atšķirībā no Ogres tur 
dzelzceļš vairs nerada problēmas.  
“Ceru, ka arī Ogrē ar dzelzceļa šķēr-
sošanu saistīto problēmu tomēr izdo-
sies atrisināt. Sarunā ar Bolnesas mē-
ru noskaidroju, ka tuneļu izbūvē ar 
finansējumu vienādās daļās piedalī-
jās Bolnesas pašvaldība un valsts 
uzņēmums, kura pārziņā ir dzelzceļa 
infrastruktūra. Bolnesa kolēģis atzina, 
ka nekādu sarežģījumu par finansē-

juma proporcijām ar dzelzceļa uzņē-
mumu neesot bijis. Mums ar Latvijas 
dzelzceļu, kas arī ir valsts uzņē-
mums, sarunas par tuneļa izbūvi gan 
nevedas tik viegli,” saka A. Mangulis.
 Bolnesā ir ļoti attīstīta veloceliņu in-
frastruktūra, un tas ir labs piemērs, kā 
līdzīgu infrastruktūru veidot Ogrē un 
Ogres novadā. “Mūsu virzība ir pa-
reiza, iesāktais darbs veloceliņu iz-
veidē noteikti ir jāturpina. Lai gan rie-
tumvalstīs un Skandināvijā veloceliņu 
infrastruktūra kopumā ir labi attīstīta, 
tiek meklēti risinājumi tās uzlaboša-
nai, tāpēc Starptautiskās nedēļas da-
lībnieki vienojās, ka, turpinot sadar-
bību starp pašvaldībām dažādās 
valstīs, pieredze velo satiksmes infra-
struktūras attīstībā varētu būt viena 
no nākamās Starptautiskās nedēļas 
semināra tēmām,” atklāj domes 
priekšsēdētājs.
 Līdzīgi kā Latvijā, t.sk. Ogres no-
vadā, arī Zviedrijā un Bolnesas paš-
valdības teritorijā ir apdzīvotas vietas, 
kurās kādreiz bijušas gan skolas, gan 
citas iestādes, bet iedzīvotāju migrā-
cijas un skaita samazināšanās dēļ tās 
tagad ir slēgtas. Svarīgi, ka pēc slēg-
šanas šo iestāžu ēkas tiek uzturētas 
pienācīgā kārtībā un izmantotas citām 
funkcijām – nevalstiskām organizāci-
jām, biedrībām, tūrisma informācijas 
centriem, tādējādi saglabājot kultūr-
vēsturisko mantojumu pašvaldības 
teritorijā. Un redzētais Bolnesas paš-
valdībā atkal ir viens lielisks piemērs, 
kā neļaut aiziet aizmirstībā vēsturis-
kām vērtībām. A. Mangulis: “Te gribu 
piebilst, ka, redzot šos piemērus Bol-
nesā un tās apkaimē, pārliecinājos, ka 
Ogres novada pašvaldības attieksme 
pret kultūrvēsturiskā mantojuma sa-
glabāšanu pēdējos gados ir mainīju-
sies pozitīvā virzienā, ka mūsu rīcība, 
iegādājoties pašvaldības īpašumā 
ēku “Pie zelta liepas” Ogrē, lai to re-
novētu un rastu tai mūsdienīgu pielie-
tojumu pilsētvides veidošanā un vēs-
turiskās apbūves saglabāšanā, ir 
pareiza. Tas pats sakāms par bijušās 
bērnu sanatorijas ēku – arhitektūras 
pieminekli, ko pašvaldība ir pārņē-
musi no Veselības ministrijas.”  

Nikolajs Sapožņikovs

 Jūnija vidū Suntažu internātpamat-
skola – rehabilitācijas centrs uz trim 
dienām kļuva par tikšanās, darba un 
mācību vietu jauniešiem no Ogres no-
vada pagastiem.
 Tā bija pirmā no šogad plānotajām 
divām apmācību sesijām, kuras laikā 
jaunieši mācījās strādāt komandā, 
izstrādāja priekšlikumus jaunatnes 
politikas aktivitātēm Ogres novadā 
2017. gadā, kā arī mācījās filmu vei-

došanu.
 Apmācības norisinājās projekta 
“Jaunieši par Ogres novada pagas-
tiem” ietvaros. Mērķis ir veicināt Og-
res novada 15 – 25 gadus vecu jau-
niešu uzņēmību un piederības apziņu 
novadam un valstij, iesaistoties Lat-
vijas simtgadei veltītajās pilsoniskās 
sabiedrības radošajās aktivitātēs.
 Trīs dienu laikā jaunieši iepazinās 
ar filmu veidošanas pamatiem – sākot 
no pareizas tehnikas izvēles un prak-
tiskiem padomiem filmēšanā līdz in-
formācijas meklēšanai, ievākšanai un 
pārveidošanai scenārijā. Atgriežoties 
mājās, jaunieši iegūtās jaunās pras-
mes pielietos, lai līdz augustam vei-
dotu īsfilmas par saviem pagastiem. 
Pirmo apmācību ieguvums ir arī pašu 
jauniešu domātas, lolotas un apstrā-
dātas idejas par to, kādus pasākumus 
viņi vēlētos redzēt pagastā un kuru 
organizēšanā būtu gatavi iesaistīties.
 Otras apmācības norisināsies 
augusta vidū, kad jaunieši tiksies atkal 
un mācīsies video montēšanu. Filmu 
montāža notiks līdz septembra vidum 

un tās rezultātā tiks izveidotas vairā-
kas īsfilmas – jauniešu veltījums sa-
vam pagastam, sagaidot Latvijas 
simtgadi.
 Liels paldies Tomam Ezerietim no 
Ogres tehnikuma, Zandai Tereško no 
Ogres novada Jauniešu iniciatīvu 
centra “Burziņš” par palīdzību un jau-
niešu izglītošanu, kā arī jauniešu ko-
ordinatoriem pagastos – Monikai 
Ziemelei, Agnesei Jankunai, Ligitai 
Millerei un Ievai Sūnai.
 Projekts “Jaunieši par Ogres no-
vada pagastiem” tiek īstenots Izglītī-
bas un Zinātnes ministrijas Jaunatnes 
politikas valsts programmas 2016. 
gadam 1.4. apakšsadaļas “Atbalsts 
jauniešu centru darbības nodrošinā-
šanai pašvaldībās ar mērķi veidot un 
stiprināt jauniešu piederības apziņu” 
valsts budžeta finansējuma ietvaros 
(projekta kopējais finansējums ir 3500 
EUR).
 

Rinalds Rudzītis, 
Ogres novada pašvaldības 

jaunatnes lietu speciālists

Mācās Ogres novada pagastu jaunieši

3.att.

3.1.att.

1.att.

2.att.

2.2.att.

4.att.
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 Mārtiņš Smilts, Oskars Brokāns 
un Viktorija Jakovļeva piedāvā savu 
redzējumu par Ogres transporta 
satiksmes attīstības vīziju, kas 
ietver auto tuneļa izbūvi Kalna 
prospektā zem dzelzceļa un gā-
jēju un velo braucēju tuneļa izbūvi 
zem dzelzceļa Upes prospektā. 
(7. att.) Piedāvāti arī Ogres pil-
sētas galveno ielu pārbūves risi-
nājumi, akcentējot sabalansētu 

velo maršrutu izveidi. 
 Elīza Anete Kaužēna, Marita 
Antoņenko un Agnese Mālniece  
Ogres centra attīstības vīzijā piedā-
vāja Brīvības ielas galveno gājēju 

tranzītzonu, veidot kā  pāreju no urbā-
nās uz zaļo pilsētas vidi. Studentes 
padomājušas par dizainiskiem, ilgt-
spējīgiem lietus ūdens savākšanas 
sistēmu risinājumiem (8.1. att) un mo-
derniem risinājumiem ārtelpas attīstī-
bā (8. att.).
 Linnas Ladas Bozes, Līvas Kenk-
les un Artas Bucenieces redzējums 
– veidot Ogres Zelta dzīslu (asociācija 

– Zelta liepa), kas simboliski saistās 
ar Ogres pilsētai raksturīgajām lineā-
rajām struktūrām – Ogres upi, dzelz-
ceļa līniju, auto transporta maģistrāli 
un centra gājēju ielas promenādi.  
Zelta dzīsla telpiski un idejiski savie-
notu Ogres Kultūras centra priekš-
laukumu ar āra kāpnēm, ar saieta lau-

kumu un Brīvības ielas 
labiekārto-jumu, veidojot 
v i e n o j o š u  ā r - t e l p a s 
koncepciju un savie-nojot 
funkcionālās zonas.  (9. att.)
 Zane Kraujiņa un Toms 
Ūdris savā darbā veiksmīgi 
iekļāvuši vairākus objektus, 
kas būtu nepieciešami pil-
sētas centrā. Katrs no ob-
jektiem veidots kāda latvie-
šu etnogrāfiskā raksta for-
mā. Piemēram, saieta lau-

kums kā zaru krusts (10. att.), 
tirgus zona kā zalktis, egles 
laukums kā dzirnavas.
 Toms Loris, Rihards Pau-
liņš un Pēteris Švēde savā 
darbā priekšroku devuši tel-
pas analīzei un daudzfunk-
cionāliem objektiem, kas va-
rētu labi integrēties arī eso-
šajā pilsētas iekārtojumā, 
vērtējuši Park and Ride izvei-
des iespējas Ogrē un anali-
zējuši ārvalstu piemērus gā-

jēju un automašīnu tuneļu dizainā un 
to iespējamo pielietojumu Ogrē 

(11.att.).

 Pēc prezentācijām Ogres nova-
da pašvaldības domes priekšsē-
dētājs Artūrs Mangulis, priekšsē-
dētāja vietnieks Egils Helmanis un 
vietniece Ineta Tamane pateicās 
studentiem un RTU Arhitektūras 
un pilsētplānošanas fakultātes 
docentei Ievai Miķelsonei par 
ieguldīto darbu un izteica vēlmi arī 
dažas no idejām, iespējams, re-

alizēt. Vairākus ieteikumus stu-
dentiem sniedza Ogres novada paš-
valdības ainavu arhitekte Senija Pro-
ose, arhitekte Agnese Pivore-Bokta, 
teritorijas plānotājs Uldis Apinis, Būv-
valdes vadītāja Inese Pivare un Pro-
jektu vadības nodaļas vadītāja Aija 
Romanovska.
 Izvērtējot studentu darbus, seci-
nāms, ka katrā no tiem ir ļoti labas 
idejas. Šī darba rezultāti būs pamats 
tālākai Brīvības ielas kultūrtelpas 
ainavas attīstībai. 
 Ogres novada pašvaldība ar Rīgas 
Tehnisko universitāti sadarbojas kopš 
pagājušā gada 7. maija. Sadarbības 
mērķis ir RTU studentu iesaistīšana 
Ogres novada attīstības veicināšanā. 
2015. gadā Ogres novada pašval-
dība noslēdza sadarbības līgumu arī 
ar Latvijas Lauksaimniecības Univer-
sitāti un Ogres tehnikumu.

 Ja mūsu lasītājiem ir radusies 
vēlme iepazīties ar studentu darbiem, 
tie būs pieejami apskatei pie Ogres 
novada pašvaldības centrālās admi-
nistrācijas“ Ogres novada pašval-
dība” Attīstības departamenta Būv-
valdes ainavu arhitektes S. Prooses, 
iepriekš piesakoties pa telefonu 
65068763. 

Sintija Lukša

 Ogres novada pašvaldība arvien lie-
lāku uzmanību pievērš satiksmes infra-
struktūras sakārtošanai, neaizmirstot 
arī gājējus un velosipēdistus.
 Šogad jau ir renovēti vai no jauna 
ierīkoti gājēju celiņi, ietvju sakārtošana 

 Parkā aiz Ogres Kultūras centra tiks 
būvēts skeitparks – pie šāda slēdziena  
Ogres novada pašvaldība ir nonākusi 
pēc vairāku risinājumu izskatīšanas.
  2014. gadā skeitparkā, kurš atradās 
Ogres novada Sporta centra stadionā, 
tika konstatēti dzīvībai bīstami bojā-
jumi, līdz ar to visu skeitparka aprīkoju-
mu nācās demontēt.
 Apzinoties šāda sporta objekta ne-
pieciešamību pilsētas vidē, tika meklēti 
risinājumi visatbilstošākajai skeitparka 
atrašanās vietai.
 “Sākotnēji skeitparku bija iecerēts 
būvēt laukumā iepretim Ogres evaņģē-

Turpinājums no 2. lpp.
5.att.

6.att.

7.att.

8.att.

8.1.att.

9.att.

10.att.

11.att.

11.att.

 Saskaņā ar Sabiedriskā transporta 
padomes lēmumu laika periodā no 
2016. gada 1. marta līdz 30. jūnijam 
tika atklāti eksperimentālie reisi SIA 
“Ogres autobuss” apkalpotajā mar-
šrutā Nr. 7788 Rīga – Ogre un AS 
“Liepājas autobusu parks” maršrutā 
Nr. 7227 Rīga – Tīnūži – Ogre.
 Četru mēnešu ilgā laika periodā iz-
vērtējot attiecīgo reisu pieprasījumu, 
no 1. jūlija astoņi maršruta Rīga – 
Ogre reisi ir iekļauti kopējā maršrutu 
tīklā un divi – slēgti. Ņemot vērā, ka 
pieprasījums pēc maršruta Rīga – 
Tīnūži – Ogre reisiem bija zems, no 1. 
jūlija tie ir slēgti.
 Kopējā maršrutu tīklā iekļauti as-
toņi maršruta Nr. 7788 Rīga – Ogre 

Kopējā maršrutu tīklā iekļauti astoņi maršruta Rīga – Ogre reisi

reisi – autobuss turpmāk no pirmdie-
nas līdz piektdienai no Rīgas starp-
tautiskās autoostas izbrauks plkst. 
7.45, 8.45, 13.30 un 15.15, bet no Og-
res mežrūpniecības saimniecības 
(MRS) uz Rīgu – plkst. 6.30, 7.30, 
12.20 un 13.30. 
 Zemā pieprasījuma dēļ divi reisi – 
plkst.19.20 no Rīgas starptautiskās 
autoostas un plkst.17.50 no Ogres 
MRS – no 1. jūlija ir slēgti.
 Izvērtējot maršruta Nr. 7227 Rīga – 
Tīnūži – Ogre eksperimentālo reisu 
pieprasījumu, Sabiedriskā transporta 
padome nolēma tos neiekļaut kopējā 
maršrutu tīklā (plkst.15.30 un 17.35 
no Rīgas Starptautiskās autoostas un 
plkst. 16.30 un 19.25 no Ogres MRS).

 Sākotnēji eksperimentālie reisi tika 
atklāti, jo, pateicoties Autotransporta 
direkcijas, Valsts policijas un Rīgas 
kontroles dienesta aktīvajai rīcībai, 
samazinājās nelegālo pasažieru pār-
vadātāju piedāvāto pakalpojumu ap-
joms un pieauga pasažieru skaits 
konkrētos maršrutos sabiedriskajā 
transportā.
 Autotransporta direkcija aicina ie-
dzīvotājus izmantot sabiedriskā tran-
sporta pakalpojumus un ņemt biļetes 
par braucienu, atgādinot, ka ikviena 
reisa lietderība tiek mērīta pēc iz-
sniegtā biļešu skaita.

Zane Plone, 
valsts SIA "Autotransporta direkcija" 

komunikācijas speciāliste

 Ogres Vēstures un mākslas muzeja 
akreditācijas komisija atzinusi, ka mu-
zejs atbilst Muzeju likuma 9. panta 
otrās daļas nosacījumiem un ir akredi-
tējams uz pieciem gadiem.
 Jūnija vidū notikušajā Muzeju pado-
mes sēdē, klātesot diviem padomes 
locekļiem, muzeja direktorei Evijai 
Smiltniecei un domes priekšsēdētāja 
vietniecei izglītības, kultūras un vese-
lības lietu jautājumos Inetai Tamanei, 
akreditācijas komisijas priekšsē-
dētāja Gundega Dreiblate iepazīs-
tināja ar komisijas vērojumiem un se-
cinājumiem.
 G. Dreiblate informēja, ka muzejs 
šobrīd atrodas pielāgotās, bet muze-
jam nepiemērotās telpās, kurās nav 
iespējams pilnībā īstenot šai iestādei 
noteiktās funkcijas. 
 Ļoti atzinīgi tika novērtēts muzeja 
izstāžu un pētnieciskais darbs, aktīvā 
muzeja pedagoģisko programmu sa-
gatavošana un radošā pieeja. Ekspo-
zīcija “Ogre – peldu un gaisa kūrorts”, 

lai gan iekārtota pirms vairākiem 
gadiem, vēl arvien atzīta par saistošu 
un interesantu. Tomēr muzeja krāju-
mu, ko veido vairāk kā 43 000 priekš-
metu, akreditācijas komisija atzina 
par pieblīvētu, turklāt daļa muzeja 
krājuma izvietota darbinieku kabine-
tos, un tas neatbilst noteikumiem.
 Ogres novada pašvaldības domes 
priekšsēdētāja vietniece izglītības, 
kultūras un veselības lietu jautājumos 
Ineta Tamane atzina, ka, gatavojoties 
akreditācijai, viņu mākušas šaubas  
par rezultātu un pat bijusi vēlme ak-
reditāciju atlikt līdz muzeja pārvie-
tošanai uz jaunām telpām. “Tomēr 
akreditācijas procesa laikā nonācu 
pie secinājuma, ka galvenais ir darba 
saturs – pieejamā informācija, ekspo-
zīcijas un muzeja attīstība. Ar to 
muzejs noteikti var lepoties! Man ir 
prieks par muzeja paplašināšanos jau 
šoruden, kad tiks pabeigta jauno telpu 
iekārtošana muzeja vajadzībām, 
esmu pārliecināta, ka ieguvēji būs visi 

– gan muzeja apmeklētaji, gan dar-
binieki,” saka I. Tamane.
 Akreditācijas komisijas locekļi (Kul-
tūras ministrijas Kultūrpolitikas depar-
tamenta Muzeju nodaļas vecākās 
referentes Gundega Dreiblate un 
Anita Jirgensone, Jēkabpils muzeja 
direktore Inese Berķe un ilggadējā 
Daugavas muzeja direktore Daina 
Lasmane) bija iepazinušies ar ie-
sniegtajiem akreditācijas materi-
āliem, svarīgākais no tiem bija attīstī-
bas stratēģija laika posmam, uz kuru 
muzejs vēlas akreditēties – tas ir, 
2016. – 2020. gadam. Muzeja ap-
meklējuma laikā komisija klātienē 
iepazinās ar muzeja telpām, ekspo-
zīciju, izstādēm, apskatīja krājuma 
telpas, krājuma priekšmetu glabāša-
nas apstākļus, dokumentāciju, ko 
saskaņā ar Muzeju likumu veido visai 
plašs dokumentu klāsts.
 Muzeja darbības pilnveidošanai 
akreditācijas komisija ieteica aktuali-
zēt Muzeja nolikumu, novērst termi-
noloģiskas neprecizitātes krājuma 
dokumentācijā, kā arī kopā ar pašval-
dību meklēt iespējas krājuma glabā-
šanas apstākļu uzlabošanai.
 Sarunās ar muzeja darbiniekiem 
komisija precizēja informāciju par mu-
zeja agrāko piecu gadu darbu un turp-
mākajiem plāniem. Komisijas locekļi 
bija gandarīti par to, ka Ogres Vēstu-
res un mākslas muzejam tiek ierīko-
tas jaunas telpas.
 Jau vēstīts, ka muzejam pavisam 
drīz būs pašam savas mājas – tas tiks 
pārvietots uz bijušo bankas ēku Brī-
vības ielā 36, Ogrē, kur šobrīd notiek 
remontdarbi (tos plānots pabeigt šī 
gada novembrī). 
   

Sintija Lukša

Muzejs akreditēts uz pieciem gadiem

Skeitparku plānots izbūvēt pilsētas centrā
liski luteriskajai baznīcai, izveidojot to 
kā aktīvās atpūtas vietu, kas ietvertu 
dažāda veida būves ne vien skeitoša-
nai, bet arī skrituļošanai, slidošanai, ho-
kejam ziemā un citām sportiskām akti-
vitātēm visa gada garumā. Tomēr vi-
sām aktivitātēm šajā laukumā vietas ir 
par maz. Ja laukumu paplašinātu, būtu 
jāsamazina zaļā zona, un tas tomēr 
nebūtu labākais risinājums, tāpēc tika 
nolemts skeitparku būvēt pašvaldībai 
piederošajā teritorijā aiz Ogres Kultū-
ras centra," skaidro Ogres novada paš-
valdības domes priekšsēdētāja viet-
nieks Egils Helmanis.

  Teritorija aiz Ogres Kultūras centra, 
kura tradicionāli tiek izmantota gada-
tirgu rīkošanai, pārējā laikā stāv neiz-
mantota. To jau sen bija laiks sakārtot, 
bet procesa pozitīvu virzību traucē ie-
priekšējās vadības radītā problēma, at-
ļaujot šim laukumam pieguļošajā privā-
tajā teritorijā būvēt “Rimi” veikalu. Paš-
laik notiek tiesvedības process, lai 
nepieļautu veikala izbūvi.
 Līdztekus tiek izstrādāti vairāki skeit-
parka izbūves projekta varianti. Atbil-
stošākā risinājuma izvēlei tiks pieaici-
nāti arī jaunieši.

Sintija Lukša

Ogrē skaita velosipēdistus

turpināsies visu vasaru. Ir izbūvēts arī 
veloceliņš gar autoceļu A6 Rīga – Dau-
gavpils posmā no Ogres līdz Ciemupei, 
pašvaldība plāno šādus celiņus izbūvēt 
arī gar citiem ceļiem.
 Lai apzinātu esošās satiksmes infra-

struktūras noslodzi un precizētu vietas, 
kur būtu jāuzlabo gājēju un velosi-
pēdistu ērtības un drošības līmenis, 
SIA “KleinTech Services” ir uzstādījusi 
elektronisko uzskaites ierīci pie jaun-
izbūvētā veloceliņa Ogre – Ciemupe.
 “Ogre ir pirmā vieta Latvijā, kur šāda 
ierīce ir uzstādīta, tā tiks izmantota arī 
citās vietās pilsētā, kur satiksmes in-
frastruktūras uzlabošanas nolūkā ne-
pieciešams precizēt gājēju un velosi-
pēdistu plūsmu,” skaidro Ogres novada 
pašvaldības domes priekšsēdētājs 
Artūrs Mangulis, kurš arī pats, braucot 
ar velosipēdu, izmēģināja elektroniskās 
uzskaites ierīces precizitāti un pārlie-
cinājās, ka patiešām ir ticis saskaitīts. 
Nepilnu 30 minūšu laikā veloceliņu 
izmantoja 28 velosipēdisti.
 Pagājušajā piektdienā, 1. jūlijā, jau-
nais skaitāmrīks uzskaitītīja visus velo-
braucējus, kuri kopīgā velobraucienā 
pa jauno celiņi devās uz Ciemupi, lai 
Ogres Mūzikas svētku ieskaņā klau-
sītos džeza kvintetu “The Brag Pack”.

Nikolajs Sapožņikovs
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13. jūlijā Ciemupes tautas nams organizē
ekskursiju Ciemupes pensionāriem 

 Maršruts: Ciemupe – Cēsis – Allaži – Ciemupe
• Ekskursija Cēsu pilsētā
• Teatralizēta programma “Kas dzīvoja Cēsu pilī?”
• Kazkopības saimniecība “Lielgrodes”. Varēs iegādāties sieru.
• Mežmuižas avoti.
 Izbraukšana: plkst. 8.00 no tautas nama
 Pieteikties līdz 11. jūlijam tel. 65068716 vai 65068710.

Aicinājums jaundzimušo bērnu vecākiem
 Ogres pilsētas svētkos aicināti piedalīties visu paaudžu iedzīvotāji. Bērni ir 
katras apdzīvotas vietas un visas valsts nākotne, un Ogres novada pašvaldība īpaši 
vēlas sumināt ģimenes, kuras gādā par mūsu pilsētas nākotni.
 6. augustā plkst. 10.00 Ogres novadā dzīvojošo jaundzimušo bērnu (līdz 1 gada 
vecumam) vecāki kopā ar mazuļiem mīļi aicināti pulcēties skvēriņā pie Baltās 
cielavas Brīvības ielā, Ogrē, lai visi kopā dotos gājienā – ar vai bez bērnu ratiņiem – 
pa Brīvības ielu līdz Kūrmājai, kur pie Latvijas valsts monumentālā karoga jaunos 
vecāku un viņu mazuļus sagaidīs un sveiks Ogres novada pašvaldības domes 
vadība. 
 Nāciet, mēs jūs visus mīļi gaidīsim!

OGRES VĒSTURES UN 
MĀKSLAS MUZEJĀ 

 No 22. jūlija līdz 20. augustam Lienas 
Šervinskas gleznu izstāde “Divatā”.
 Ikdienā Liena Šervinska ir profesionāla 
arhitekte. Savu sievišķo, trauksmaino, 
emocionālo pasauli iepazīst gleznojot un 
dejojot. Tā viņa sevi līdzsvaro. Tēma  “Divatā”  
saistīta ar mēģinājumu apvienot aktīvās un 
pasīvās enerģijas, vīrišķo un sievišķo, plūstošas 
līnijas ar krāsu pleķiem. Mijoties krāsai un dejas 
ritmam, top ziedu dejas un pāru attiecību 
gleznojumi.

 23. jūlijā Ogres estrādē norisināsies 
lielkoncerts “Mana vasara” ar Latvijā 
pazīstamu mūziķu, grupu un dīdžeju 
piedalīšanos visiem vecumiem.
 Ogres novada pašvaldības domes 
sēdē 16. jūnija deputāti nolēma atļaut 
SIA “Walket tehnology” rīkot lielkon-
certu “Mana vasara” Ogres estrādē, J. 
Čakstes pr. 2, no 23. jūlija plkst. 
12.00 līdz 24. jūlijam plkst. 5.00.
 Pasākuma organizators Nils Ket-
ners informēja deputātus, ka koncertā 
uzstāsies Latvijā pazīstami estrādes 
mūziķi, mūsdienu grupas un dīdžeji. 
Pasākums būšot sadalīts 3 daļās, lai 
ieinteresētu visas vecuma grupas – 
bērniem, pieaugušajiem un jaunie-
šiem.
 No plkst. 12 līdz plkst. 15 bērnus 
priecēs “Putu ballīte”, kurā uzstāsies 
bērnu multeņu varoņi.

 No plkst. 15 līdz plkst. 23 norisinā-
sies otrā pasākuma daļa – lielkon-
certs “Mana vasara”, kurā uzstāsies 
tādi pazīstami mūziķi kā Viktors Lap-
čenoks, Santa Zapacka, Ivo Fomins, 
Normunds Rutulis, Linga, kā arī gru-
pas “Galaktika”, “Otra puse” un dau-
dzi citi.
 Savukārt no plkst. 23 sāksies elek-
troniskās deju mūzikas pasākums 
“Summer vibes”, kurā uzstāsies tādi 
Latvijā zināmi mūziķi kā Nill Ketner, 
Delu paka, Rezarin, Makree, Reiks 
u.c.
 Domes sēdē priekšsēdētājs Artūrs 
Mangulis aicināja pasākuma orga-
nizatorus vērst uzmanību uz to, lai pa-
sākuma skaļums nepārsniegtu no-
teikto normu, kā arī vēlēja pasākuma 
organizatoram pasākuma izdošanos. 

 Maija Ozola

Lielkoncerts “Mana vasara” 
Ogres estrādē 

Lidija Babre, dz.18.02.1937.
Dzintra Baranovska, dz.22.02.1955.
Irēna Bēniņa, dz.17.05.1921.
Pēteris Bīriņš, dz.13.03.1939.
Ģirts Blūms, dz.06.03.1914.
Jānis Bremšmits, dz.19.06.1936.
Fjodors Černokožiņeckis, 
dz.18.11.1950.
Larisa Gemmele, dz.22.04.1934.
Gunārs Grieznis, dz.24.11.1933.
Jānis Jeremejevs, dz.09.11.1965.
Lucija Kalniņa, dz.14.02.1920.
Vilma Skaidrīte Kaufmane, 
dz.08.04.1930.
Benedikts Kālītis, dz.21.11.1933.
Olga Kozņenko, dz.02.12.1943.

Mihails Levickis, dz.08.03.1933.
Valija Liepiņa, dz.05.04.1934.
Miervaldis Magone, dz.06.04.1930.
Edijs Mazurs, dz.19.06.1940.
Jānis Miķelsons, dz.15.05.1955.
Marija Miltiņa, dz.02.07.1925.
Edmunds Orskis, dz.28.02.1938.
Ausma Ozoliņa, dz.22.12.1937.
Rita Semjonova, dz.12.09.1940.
Ilona Skutāne, dz.02.04.1975.
Hermīne Merija Sparāne, 
dz.08.10.1928.
Ivars Staņislavskis, dz.17.07.1968.

Ogres novada  pašvaldība izsaka  
līdzjūtību aizgājēju tuviniekiem.

Aizsaulē aizgājuši (10.06.2016.-30.06.2016.)

Kapusvētki Ogres kapos Turkalnes ielā
16. jūlijā plkst. 12.00.

Godājamie uzņēmumu, iestāžu, 
organizāciju,  biedrību, klubu vadītāji!

 Šā gada 5., 6. un 7. augustā svinēsim Ogres pilsētas svētkus. Par neatņemu 
svētku programmas sastāvdaļu ir kļuvis svētku gājiens ar uzņēmumu, iestāžu, 
organizāciju, biedrību, sporta klubu kolektīvu piedalīšanos. 
 Šogad pilsētas svētku gājiens paredzēts otrajā svētku dienā – 6. augustā. 
Aicinu uzņēmumu, iestāžu, organizāciju, biedrību, sporta klubu kolektīvus pie-
dalīties gājienā, tā apliecinot savu piederību pilsētai un novadam. Gatavojoties 
gājienam, svētku organizatori lūdz padomāt par noformējumu un sava kolektīva 
atpazīstamību starp citiem gājiena dalībniekiem (karogs, logo, uzraksts u.tml.).
 Atbildību par svētku gājiena organizēšanu pašvaldība ir uzticējusi Dzirkstītei 
Žindigai, Ogres novada Sporta centra direktorei. Lai svētku organizatori varētu 
laikus saplānot gājiena norisi, lūgums līdz šā gada 31. jūlijam pieteikt dalību 
gājienā pa e-pastu dzirkstite.zindiga@ogresnovads.lv vai tālruni 29449197, 
norādot kolektīva nosaukumu un kontaktinformāciju.

Cerot uz atsaucību,
Ogres novada pašvaldības domes priekšsēdētājs A. Mangulis 
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